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לחברי איגוד המתכננים שלום רב,

ובתחום  בכלל  התכנון  בתחום  בפעילות  מאד  עמוסה  שנה  היתה   2010 שנת 
קידום הרפורמה בחוק התכנון והבניה בפרט. בשנה זו קודמו תכניות גדולות 
שינויים  נוספות.  ומחוזיות  ארציות  ותכניות  תמ"א/35  עדכון  כגון  וחשובות, 
פרסונליים חשובים קרו במערכת התכנון, עם פרישתו של פרופ' שמאי אסיף 
מתפקיד מנהל מינהל התכנון ופרישתם של שני מתכנני מחוזות - חיפה ומרכז.

רמה,  ביד  ניהל  בו  שנים,   6 בן  עידן  של  סיומו  מהווה  שמאי  של  פרישתו 
במקצועיות ובמנהיגות תיכנונית, את מוסדות התכנון. בשנת 2011 ימונה לו 
מחליף או מחליפה, להתמודדות עם האתגרים העצומים של מערכת התכנון. 
שנת 2010 היתה גם השנה שבה נחשפו חשדות למספר מקרי שחיתות חמורים, 

המטילים כתם על מערכת התכנון בישראל ועל המקצוע שלנו.

של  רחב  במיגוון   2010 בשנת  מאד  עסוק  היה  בישראל  המתכננים  איגוד 
בתכנון.  הרפורמה  בדיוני  האיגוד  ייצוג  בראשם,  אך  ונושאים,  פעילויות 
ואיכות  הפנים  בוועדת  אינטנסיביים  דיונים  מתנהלים  חודשים  מספר  מזה 
הסביבה של הכנסת, מידי שבוע. איגוד המתכננים מגיש לקראת כל דיון נייר 
עמדה מנומק וחבר איגוד מציג בישיבה את עמדתנו לכל סעיף בהצעת החוק. 
את האיגוד מייצגים, על פי סבב, עו"ד ומתכנן אשר כהנא, אדר' ומתכנן דודי 
גלור, מתכנן גיא קב-ונקי, דר' מיכאל מאיר-ברודניץ, מתכנן אורי פוגל ואנוכי.

הדיונים אינם קלים והקונפליקטים העולים בהם נדונים באריכות. אני מניח 
על  מאד  תשפיע  אשר  הרפורמה,  של  פניה  לאן  נראה   2011 שנת  שבמהלך 

פעילותנו המקצועית.

זהו  בישראל.  התכנון  של  החג  יום  הינו  המתכננים  איגוד  של  השנתי  הכנס 
בתחום  והמחקר  התכנונית  העשייה  של  המיטב  לראווה  מוצגים  בו  היום 
התכנון העירוני והאזורי. יום בו נפגשים מרבית חברי האיגוד ואורחים רבים 
מקצוע.  אנשי   400 מ-  למעלה  השנתי  בכנס  משתתפים  כלל  בדרך  נוספים. 
הכנס משתבח וגדל מידי שנה. אנו מתארחים כל פעם במקום אחר, מגוונים, 

לומדים ומנסים להשתפר מידי שנה.

יומיים  של  במתכונת  השנה  גם  יערך  הכנס  שבע.  בבאר  הכנס  נערך  השנה 
אורחים  מרצים  השאר  בין  ירצו  בהם  מורחבים  מליאה  מושבי  הכוללת 
מחו"ל. ועד האיגוד חשב לנכון להביא מרצים מחו"ל כדי להעשיר את הכנס. 
אומנותית,  פעילות  ותערך  הוקרה  ותעודות  פרסים  יחולקו  הכנס  במהלך 
מרתקים  סיורים  ויערכו  שבע  באר  העיר  על  מליאה  מושב  יערך  השני  וביום 

בעיר ובסביבתה. 

אמצע  לסיכומי  מתאימה  עת  גם  זוהי  חג.  יום  רק  איננו  השנתי  הכנס  יום 
קדנציה של פעילות עניפה של ועד האיגוד הנוכחי. תקופה בה היה ועד פעיל 
סיורים,  עיון,  ימי  ערכנו  פעילות.  תחומי  של  מאוד  רחב  במגוון  שעסק  מאוד 
אירועי שישי עירוני ועוד. המשכנו בהפצת הבטאון של האיגוד והקמנו אתר 
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מן הנעשה באיגוד

שונים.  גופים  עם  משותפות  פעילויות  קיימנו  האיגוד.  של  חדש  אינטרנט 
חברנו  לכלל  מופצים  וכעת  שלנו  האלקטרונית  הקשר  מערכת  את  חיזקנו 
הודעות על הנעשה בתחום התכנון בארץ באופן מרוכז מידי כמה ימים. רשת 
ואלה  התכנון  בתחום  רבים  גופים  ידי  על  ומוערכת  למוכרת  הפכה  הקשר 
מעבירים אלינו מידע שוטף להפצה. הענקנו מידי שנה את אות יקיר התכנון, 
אות נאמן האיגוד ופרסי סטודנטים. הצענו שרותי יעוץ מוזלים לחברי האיגוד 
ועסקנו בנושאי מכרזים לטובת כולם וכמייצגים של חברי איגוד בודדים אשר 

נתקלו בבעיות.

כתבנו ניירות עמדה של האיגוד והפצנו לשרים, לחברי ועדות ולמינהל התכנון. 
לתפקידים,  הדלת  את  איגוד  חברי  בפני  סגרו  אשר  לעיריות  מכתבים  כתבנו 
כגון מנהל מחלקת תכנון עיר וכדומה. מכתבים כתבנו גם כאשר במכרזים לא 
ניתן לחברי איגוד שלנו להשתתף. שינויים אכן קרו, אם כי לא במהפכות, אלא 
המכרזים  מרבית  פתיחת  לדוגמה,  דיאלוג.  קיום  ותוך  עקבי  באופן  בהדרגה, 
מתכנני  בפני  הפנים  במשרד  התכנון  מינהל  ובראשם  הממשלה  משרדי  של 
הערים כראשי צוותי התכנון, אינו דבר של מה בכך. יחד עם זאת עבודה רבה 
עוד לפנינו בתחום קשה זה. אנו מנסים לנווט במים הסוערים ומקווים שגם 

נגיע להישגים מתוך הבנה ושיקול דעת.

ברצוני להודות לחברי איגוד רבים שהיו שותפים לעשיה בתחום זה ובמיוחד 
כהנא,  אשר  ומתכנן  ולעו"ד  עמדתנו  בגיבוש  שעזרה  אלתרמן  רחל  לפרופ' 
הסביבה  ואיכות  הפנים  לועדת  הדעת  חוות  את  וכתב  הנושא  את  ריכז  אשר 
עדנה  לאדר'  ובמיוחד  האיגוד  מוסדות  לחברי  להודות  ברצוני  הכנסת.  של 
לרמן, סגנית יו"ר האיגוד; למתכנן גיא קב-ונקי, סגן יו"ר האיגוד; למתכננת 
המספרים  בין  הקדנציה  כל  את  בילתה  אשר  האיגוד,  גזברית  אלונים,  לבנה 
רחל  דר'  רזין,  ערן  פרופ'  סידי,  נירה  מתכננת  הועד:  לחברי  השיקים;  וספרי 
הביקורת:  ועדת  לחברי  ידין.  ליטל  אדר'  סילברמן,  אמילי  דר'  קטושבסקי, 
לכל  הגיעו  אשר  שחורי,  נילי  וד"ר  שנאן,  שמיר  לאה  ד"ר  אור,  ברכה  אדר' 
ישיבת ועד; לחברי ועדת הקבלה בראשות ד"ר רחל וילקנסקי אשר פרשה כעת 
החברים  ולכל  מעש;  חסרי  שנותרו  האיגוד  של  הדין  בית  לחברי  מתפקידה; 

הרבים שהתנדבו לתפקידים השונים וריכזו ועדות משנה נוספות. 

תודה מיוחדת למזכירת האיגוד מיכל שגב, אשר עושה לילות כימים לטובת 
פעילות האיגוד.

אני מאחל לכולם שנת תכנון מוצלחת ב-2011 וכנס מרתק.

אדר' ומתכנן עמוס ברנדייס
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